
Fotografiemi se vracíme o měsíc
zpět, kdy květnové lijáky dokázaly do-
časně změnit ráz krajiny v okolí fot-
balového hřiště a na polích a v zahra-
dách místy způsobily nemalé škody.

Foto: Marta Kalábová
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Volby do PS Parlamentu ČR
28. a 29. května 2010
Volební okrsek: BLAŽOVICE

VÝSLEDKY HLASOVÁNÍ:
Počet osob zapsaných v seznamech voličů 893
Počet voličů, kteří se zúčastnili hlasování 682 tj. 76,37 %
Počet platných hlasů 681

strana počet hlasů 
KDU - ČSL 181 tj. 26,6 % 
Česká strana sociálně demokratická 122 17,9 %
TOP 09 92 13,5 %
Občanská demokratická strana 92 13,5 %
Komunistická strana Čech a Moravy 74 10,9 %
Věci veřejné 57 8,4 %
Strana Práv Občanů ZEMANOVCI 24 3,5 %
Suverenita - blok J. Bobošíkové 15
Strana zelených 6
Moravané 5
Dělnická strana sociální spravedlnosti 4
OBČANÉ.CZ 3
Volte Pravý Blok www.cibulka.net 2
Česká pirátská strana 2
Konzervativní strana 1
Strana svobodných občanů 1

Zpracovala: V. Štefková

Znovu mistry
republiky

Volejbaloví junioři RWE Brno, za
které hrají i Ondřej Kubalec a
Tomáš Bílek z Blažovic, obhájili
titul mistrů republiky i v roce 2010.

Gratulujeme

Redakce Blažovického
zpravodaje přeje svým čtenářům
hezké prožití dovolené a dětem

a studentům krásné prázdniny.
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Ze zasedání zast. obce
Blažovice dne 5. 5. 2010
• ZO schválilo výsledek hospoda-

ření příspěvkové organizace ZŠ a
MŠ Blažovice za rok 2009.

• ZO vyjádřilo souhlas s celoroč-
ním hospodařením Obce Blažo -
vice za rok 2009 bez výhrad.

• Jihomoravský kraj, který zbudo-
val přístřešek autobusové zastáv-
ky na ulici Jiříkovická, nabídl obci
Blažovice převedení tohoto příst-
řešku do vlastnictví. ZO Bla žo -
vice schválilo převzetí pří střešku
autobusové zastávky do majetku
obce. 

• Pan Jakub Žemla požádal ZO
Blažovice o pronájem části budo-
vy č. p. 135 na sklad medovníků.
Jedná se o bývalou prodejnu tex-
tilu a dvůr. Záměrem pana Žemly
je časem vybudovat v těchto mís-
tech menší cukrárnu s venkov-
ním posezením. ZO schvaluje
pronájem vymezené části budovy
č. p. 135 ve vlastnictví obce panu
Jakubu Žemlovi od 1. června
2010.

• V lokalitě Pod Kostelem vznik-
nou dvě nové ulice, které je
nutné pojmenovat. Návrh: ulici
v místech polní cesty za panskou
zahradou pojmenovat Panská.
Ulici vedoucí mezi ulicí Luční a
budoucí Panskou pojmenovat
podle vykopávek v těchto mís-
tech na Keltská. Další návrh
názvu této ulice je Laténská,
podle doby, ze které vykopávky
pochází. Hlasování o jméně pro-
střední ulice bylo odloženo. ZO
Blažovice schválilo název ulice
Panská.

• Vzhledem k tomu, že se blíží
volby do Zastupitelstva obce
Blažovice, je třeba rozhodnout
o počtu členů příštího ZO. Bylo
by vhodné, aby zastupitelů byl
lichý počet. Bylo navrženo 11
členů. ZO Blažovice schválilo
počet členů ZO od příštího voleb-
ního období na 11.

• ZO Blažovice schvaluje SDH po-
užívání znaku obce na rukávové
nášivce.

M. Kalábová

Těmito slovy písničky se vždy loučí-
me na besídce pořádané ke Dni matek.
Zároveň se touto písničkou otevírá
závěr školního roku a my učitelé víme,
že už to půjde rychle z kopečka. Školní
výlet, uzavřít známky, ještě několik
akcí a jsou tady prázdniny. Co se nám
letos podařilo a co méně?

Není v našich silách zvýšit počet
žáků, což nás trápí poslední roky nejví-
ce. Ale snad už opravdu máme slabé
ročníky za sebou a počet žáků se od
příštího roku začne zvyšovat. Ráda
bych se zmínila o třech oblastech, na
které jsme se zaměřili v uplynulém
školním roce.

Výuka angličtiny je v centru naší po-
zornosti dlouhodobě. Proto se na hodi-
ny angličtiny žáci dělí na ročníky, tře-
baže ve dvou ročnících máme jen po
pěti žácích. Žáci se učí mluvit, rozumět
mluvenému a psát. Kromě toho vypra-
covávají během roku několik projektů
a starší žáci dokonce hráli anglické po-
hádky. Učitelé se v jazyce anglickém
soustavně vzdělávají – navštěvují celo-
roční kurzy.

Ekologickou výchovu klademe rov-
něž na přední místo, protože cítíme, že
je to důležité pro budoucnost nejen
jednotlivců, ale lidstva. Ve škole třídí-
me odpad, sbíráme starý papír a začali
jsme hojně využívat ekologických po-
řadů vzdělávacího střediska Lipka.
Žáci mají pocit, že jsou na výletě, ale ve
skutečnosti se učí rozumět přírodě
a chovat se k ní ohleduplně.

V dnešním světě číhá na děti mnoho
nebezpečí. Jsou to různé negativní
vlivy, různá lákadla, kterým děti

mohou podlehnout, nebo se jim naučí
bránit. Děti jsou přesyceny informace-
mi a někdy je pro ně problém se v nich
zorientovat. Vzdělávání v této oblasti
probíhá podle preventivního programu.
Na škole působí metodička prevence –
paní učitelka Hedvika Růžičková.
Máme vypracovanou strategii preven-
ce a plán pro jednotlivé ročníky.
Preventivním programem nás provází
veverka Věrka, která žije v lese a ví, co
je pro ni dobré a co nikoliv.

Nechci ve Zpravodaji vypočítávat
akce, které jsme pro žáky připravili.
O těch se budete moci dočíst v naší vý-
roční zprávě. Chtěla jsem se jen do-
tknout několika oblastí, které považuji
za významné pro vzdělání dětí, aby se
nám na světě líbilo dnes, i v době, až
naši žáci budou určovat běh světa.

Přeji za celý kolektiv školy všem
dětem pestré a aktivní prázdniny a do-
spělým trošku zaslouženého odpočin-
ku, abychom se všichni po dovolených
radostně vraceli ke své práci, ať už do
školních lavic, nebo na svoji pracovní
pozici.

Hana Vojtová - ředitelka

Nám se na tom světě líbí…

Nahoře - ekologická výchova
Dole - návštěva policie ve škole Foto archiv školy
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MC Balónky
uspo řádalo v pátek
30. dubna na hřišti
TJ Sokol Blažovice
Pálení čarodějnic.
Čarodějnice a čaro-
dějové se slétli
u obecního úřadu a
proletěli obcí až na
hřiště k vatře, kte-
rou nám postavili

tatínci a členové mysliveckého sdruže-
ní Skalka. Sešlo se mnoho dětí, spolu-
občanů a bezmála dvacet čarodějů a ča-
rodějnic. Pro nejmenší děti byl
při praven skákací hrad se skluzavkou,
pro starší zase soutěže v čarodějnic-
kých dovednostech, zručnostech a zna-
lostech se spoustou odměn a sladkostí.
Hudební doprovod obstaral DJ Kenny.

Děti špekáčky dostaly, ostatní si je
mohli zakoupit ve stánku. K tomu se
prodávalo točené pivo a jiné alkoholic-
ké i nealkoholické pochutiny. Všichni
se dobře bavili. V 19.00 hodin byla
slavnostně zapálena vatra i s „čaroděj-
nicí“.

Kolem 20. hodiny čarodějnické ve-

selení rozehnal déšť. Večer se krásně
vydařil a ani bouřka nikomu náladu
nezkazila. Kdo zůstal, schoval se a po
dešti si večera užíval dále. Poděkování
patří nejen čarodějkám a čarodějům,
kterých bude, doufáme, každý rok více,

ale především všem, kdo se podíleli na
zdárném průběhu této akce.

Více fotek a informací na
www.mcbalonky.webnode.cz

Monika Hamrlová,
Foto archiv MC Balónky

MC Balónky pořádalo Pálení čarodějnic

Rok v mateřské škole
Deset měsíců školního roku uteklo jako voda a kvapem

se blíží čas prázdnin. Děti předškolního věku vnímají ply-
nutí času především prostřednictvím událostí, které proží-
vají. Proto se snažíme využívat prožitkového učení a ne-
ustále připravovat něco nového a zajímavého. Pro každý
měsíc je pak charakteristická jiná akce a o některých jsme
se ve Zpravodaji již zmiňovali.

Začínáme v září tradičním Dýňovým odpolednem, v říjnu
a v listopadu pokračujeme většinou divadelním představe-
ním a závěr kalendářního roku patří tvořivé dílně a besídce
pro rodiče. V novém roce nezapomínáme na hudební kon-
certy, loutkové pohádky a karneval, letos jsme přidali i ná-
vštěvu Planetária v Brně. V květnu připravujeme vystou-
pení pro maminky k jejich svátku a červen, ten už patří celý
jen dětem. Školková olympiáda, výlet do Soběšic, spaní ve
školce a pasování předškoláků na školáky. Navíc předpla-
vecký výcvik, keramický kroužek a edukativně stimulační
skupiny pro předškoláky a k  tomu zcela běžné každodenní
činnosti jako je cvičení, tancování, zpívání, kreslení nebo
tvoření a především hry s kamarády. Je dost toho, co se
nám v letošním školním roce povedlo, ale neustále je co
zlepšovat a tak pomalu plánujeme, co připravíme dětem
v příštím školním roce. 

Mateřská škola přeje všem klidné prázdniny plné sluníč-
ka a zaslouženého odpočinku.

I. Langerová
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1.) DOPOLEDNÍ    8:00 - 12:00 

PROGRAM: 

  8:00 - 8:30  Rozcvi�ka, hry 

 8:30 - 10:00  Tenisový trénink 

10:00 - 10:30  Sva�ina 

10:30 - 12:00 Angli�tina 

P�ísp�vek : 1200,-K� / dít� 

 

 

 

 

   

 

 

 

 

2.)  CELODENNÍ   8:00 - 15:00 

PROGRAM: 

  8:00 - 8:30  Rozcvi�ka, hry 

 8:30 - 10:00  Tenisový trénink 

10:00 - 10:30  Sva�ina 

10:30 - 12:00  Angli�tina 

12:00 - 12:30  Ob�d 

12:30 - 13:00  Odpolední klid 

13:00 - 14:00  Angli�tina 

14:00 - 15:00  Tenisový trénink 

P�ísp�vek : 1900,- K� / dít� 
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Omezený po�et míst, závazné p�ihlášky 
p�ijímáme nejpozd�ji do 20.6.2010




Vít Kašpařík (*1970), původem
z Blažovic, je jedním z mála výrobců,
kteří se věnují stavbě lidových hudeb-
ních nástrojů. Na počátku jeho zájmu
o výrobu stál jeho otec Jan Kašpařík,
nadšený badatel, organizátor a výrobce
historických hudebních nástrojů. Díky
němu se od mládí pohyboval v prostře-
dí známých organologů, jako byli např.
Ludvík Kunz či Pavel Kurfürst a také
stavitelů hudebních nástrojů, s nimiž
spolupracuje doposud. Po dokončení
střední průmyslové školy slévárenské
si rozšířil vzdělání v oboru kovář a po-
stupně vystřídal několik zaměstnání.
Píšťalky zpočátku vyráběl pouze příle-
žitostně pro nejbližší přátele a známé,
poté co se přesvědčil o jejich kvalitě
a možnostech prodeje, začal se výrobě

věnovat soustavně. V dnešní době vy-
rábí několik typů píšťal koncovek, flé-
ten, bezových klarinetů a rákosových
hobojů i kostěných píšťalek. S úspě-
chem postavil též housle - ochlebky,
basičku, kobzu a dudy. Hudební ná-
stroje vyrábí Vít Kašpařík výhradně
z přírodních materiálů. Nejčastěji se
jedná o příhodně tvarované větve javo-
ru, buku, topolu, lísky či černého bezu.
Dřevo řeže v zimě, nechává je vy-
schnout a teprve posléze s ním pracu-
je. Nejprve se odstraní kůra (pokud se
ovšem nejedná o rustikální bezovou
flétnu), vyvrtá se duše, aby vznikla
vzduchová trubice budoucí píšťaly.
Následuje prořezání labia, otvoru,
o jehož šikmé stěny se rozráží vzduch,
procházející jazýčkem. Zde vzniká

prvotní tón nástroje. Konečný zvuk ná-
stroje určuje délka píšťalky a počet
hmatových otvorů. Hloubí se od nej-
hlubších po nejvyšší tóny a otvory se
nakonec začistí. Finální úprava po-
vrchu píšťaly se provádí namáčením do
lněného či parafínového oleje. 

Vybráno z www.shscms.cz
a www.lidovaremesla.cz
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Prázdniny jsou za dveřmi, děti se nemohou dočkat
a dospělí se těší na dovolenou. V létě bychom měli dbát
na základní pravidla požární bezpečnosti. Pokud v období
dovolených ponecháváme na delší čas svou domácnost
bez dozoru, všechny spotřebiče, které nemusí být v cho -
du, je lepší vypnout a odpojit z elektrické sítě. Ideální je
vypnutí celého elektrického okruhu na centrálním jističi,
spolu se zastavením plynu a vody na centrálních uzávě-
rech.

Během letního období zůstávají také děti častěji bez
dozoru. Mohou se
nudit a zpestřují si
chvíle volna různými
experimenty. Častou
příčinou požárů v tom -
to období bývá hra dětí se zápalkami a cigaretami v blíz-
kosti hořlavin, nejčastěji ve sklepích, senících nebo
v lese.

Při výletech do lesa nezapomínejme, že je zde zakázá-
no rozdělávat ohně. Pokud přece jen chceme rozdělat
oheň ve volné přírodě, pak pouze za přítomnosti dospě-
lých na bezpečném ohništi vzdáleném nejméně 50 m od
okraje lesa a v dostatečné vzdálenosti od hořlavých ma-
teriálů. Samozřejmostí by měla být dostatečná zásoba
vody na zalití ohniště po opékání a případné uhašení ohně
rozšířeného mimo ohniště. Nezapomínejme, že také při

grilování je třeba dbát bezpečnostních opatření a v přípa-
dě silného větru raději negrilovat vůbec.

V horkých letních dnech se teplota v motorovém vo-
zidle může rychle vyšplhat k vysokým hodnotám.
Ponechání zvířete nebo dokonce dítěte v takové sauně je
hazard s jejich zdravím. Častým zlozvykem kuřáků je
také ponechání plynových zapalovačů volně za čelním
sklem vozidla. Na přímém slunci pak dochází k přehřátí
plynové náplně a k výbuchu zapalovače, který je v uza-
vřeném prostoru vozidla často doprovázen požárem.

Velké nebezpečí vzni-
 ku požáru hrozí také při
sklizni obilí. Špatný
technický stav sklízecí
techniky bývá příčinou

vzniku požáru přímo při sklizni na poli.
Při skladování slámy ve stozích je nutno dodržet

předepsané vzdálenosti:
od zemědělských středisek - 100 metrů
od okrajových domů obce -   50 metrů
od veřejné komunikace -   60 metrů
od železniční tratě - 100 metrů
od el. vedení VN -   30 metrů
Při ukládání slámy na půdách je nutno ukládat pouze

suchou slámu ve vzdálenosti nejméně 1 metr od komíno-
vého tělesa. Preventář J. Lengál

Vít Kašpařík - Nositel tradice lidových řemesel roku 2009
Od roku 2001 každoročně uděluje ministr kultury České republiky vybra-

ným lidovým výrobcům titul Nositel tradice lidových řemesel. Jedná se o čes-
kou verzi projektu UNESCO, nazvaného Žijící lidské poklady. Titul je udělo-
ván u příležitosti národního zahájení Dnů evropského dědictví, pořádaného
Sdružením historických sídel Čech, Moravy a Slezska. Ocenění řemeslníci
jsou oprávněni označovat své výrobky speciálním logem a můžete se s nimi
v současnosti setkat na mnoha místech Čech, Moravy, Slezska i v zahraničí.
Tento titul byl slavnostně udělen v září 2009 ve Šternberku také blažovické-
mu rodákovi panu Vítu Kašpaříkovi v oboru výroba hudebních nástrojů. 

Slovo preventáře



V neděli 23. květ-
na si na Zadním dali
dostaveníčko triatle-
ti, aby si zasoutěžili
při 6. ročníku Vel -
ké ceny Blažo vic
v triatlonu. I přes

nepřízeň počasí se na start postavilo
přes třicet závodníků. V dětské kate-
gorii zvítězil Radim Bílek z Blažovic,
„Hobíky“ vyhrál Pavel Stehlík
z Hostěrádek-Rešova a štafety druž-
stvo Sokola Brno. Tyto kategorie ne-
absolvovaly triatlon, kde je úvodní dis-
ciplínou plavání, ale duatlon, který se
skládá z běhu, jízdy na kole a opět
běhu. Do vody, která neměla ani 15 °C,
šli až borci kategorie Elite, kteří byli
vesměs vybaveni neoprenovými oble-
ky. Tuto kategorii vyhrál Ladislav
Dvořák, který si zopakoval vítězství
z 2. ročníku. Druhý skončil domácí
František Kubínek z EKOLu. Z domá-
cích závodníků se na stupně vítězů do-
stali ještě Michal Klaška a František
Kubínek starší na druhém a třetím
místě v kategorii Hobby nad čtyřicet
let. Celkové výsledky a foto najdete
na stránkách sdružení Vévoda:
www.spsb-vevoda.wz.cz . 

Špatné počasí notně prověřilo při-
pravenost nejen závodníků, ale i pořa-
datelů. Zejména Orli Karel Štěpánek
s Martinem Poštulkou u výpočetní
techniky, členové SDH na křižovat-
kách, i „DJ Keny“ u ozvučení celé
akce, si zaslouží uznání. 

Déšť ovšem nenadělal starosti jen
nám. Pořadatelé se proto rozhodli vě-
novat polovinu peněz ze startovného
na pomoc oblastem postiženým letoš-
ními povodněmi. Věřme, že 27. června
při dětském triatlonu KINDER TT

Blažovice 2010 nám bude počasí více
přát. Při těchto závodech bude pro
 zatraktivnění postavena lávka, pod kte-
rou budou závodníci proplouvat. 

Samotný 3. ročník Blažovické
lávky se spolu s Neckyádou uskuteč-
ní 18. července. Při této akci chceme
nainstalovat plavecké dráhy a zkusit
plavecké závody. Pokud bude zájem,
uspořádáme v srpnu Blažovického
plaváčka. 

Na tyto akce zveme nejen všechny
zájemce, kteří si chtějí sporty přímo
vyzkoušet, ale také diváky. 

Zprávy z triatlonu
Po získání mistrovského titulu

v aqatlonu v Jablonci (viz předešlé vy-
dání Zpravodaje) blažovický zástupce
v tomto sportu František Kubínek
v dresu brněnského EKOLU 15. květ-
na doběhl na třetím místě v meziná-
rodním triatlonu v rakouském Linci.

Na evropském poháru 22. května ve
slovenském Senci (56.) i při Aka -
demickém mistrovství světa, které se
konalo 30. května ve španělské Va -
lencii (53.) ho bohužel provázely zdra-
votní problémy.

Za SpSb-Vévoda F. Kubínek
Foto: SpSb Vévoda
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Pochvala! Možná, že si někteří kolemjdoucí všimli nádherně
upraveného okolí Zadního rybníka. Ráda bych nejen za sebe, ale za všechny
lidi, kteří si váží práce, touto cestou pochválila paní Alenu Dvořákovou, pány
Karla Mazálka a Petra Plevu za to, že i přes velmi deštivé a nevlídné počasí
zvládli nachystat a upravit areál hlavně kvůli konání triatlonu. Patří vám velká
pochvala a dík. M. Hamrlová

Blažovický ttrriiaattlloonn
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Dovolte, abychom vás informovali
o činnosti Orla v 1. pololetí roku 2010.

Jednota Orel zajišťuje pravidelné cvi-
čební hodiny dětí a mládeže. Dívky cvičí
pod vedením Aleny Dvořákové ml.,
hochy vedou Jiří Dvořák, Jiří Poštulka
a Libor Daněk. V zimě probíhá cvičení
v kulturním domě, v jarním období se
cvičení přesunou na Orelské víceúčelo-
vé hřiště.

Chtěli bychom zmínit některé další
akce:

Stalo se pravidlem, že nový rok vítá-
me 1. ledna před kulturním domem
Novoročním během ulicemi Blažovic. 

Tradičního turnaje rodin v kužel-
kách, který pořádáme v Orlovně
Telnice, se zúčastnilo 10 rodinných
družstev. Z vítězství se radovalo druž-
stvo Poštulkových. Také letos jsme
měli k dispozici i další sportoviště tel-
nické Orlovny – velký sál i hřiště na ri-
cochet (obdoba squashe). 

Sportovci a zástupci naší jednoty se
účastnili akcí pořádaných orelským
Ústředím i tělovýchovnou a kulturně
výchovnou radou Župy Sedlákovy, do
jejíhož svazku naše jednota patří.

Dobré sněhové podmínky letošní
zimy umožnily Ústředí Orla uspořádat v
Borovince Orelský závod v běhu na
lyžích. Konal se 6. ledna. Z naší obce se
zúčastnili Bártkovi a Jan Kašpařík.
Výkon Blažovických byl velmi dobrý,
Daniela, Kateřina i Jana Bártkovy ve
svých kategoriích zvítězily. Ukázalo se,
že tréninkové působení dědečka Jana
Kašpaříka přineslo dětem užitek. Také
jeho výkon byl po zásluze oceněn
ústředním starostou Orla Čestným
uznáním za obdivuhodný výkon při zdo-
lání obtížné tratě v lokalitě Borovinky. 

Tradiční kuželkářský turnaj smí-
šených dvojic, pořádaný Orlem
Telnice, se odehrál 10. dubna. Naši jed-
notu reprezentovali členové Dvořákovy
rodiny, kteří opět „nezklamali“ a umís-
tili se na prvních místech.    

Mariánská štafeta je pěknou pravi-
delnou celodenní akcí zaměřenou na se-
tkání Orlů z Župy Sedlákovy, s náplní
duchovní i sportovní. Je pořádána vždy
8. května, pokaždé v jiné jednotě. Letos
se konala ve Šlapanicích. Akce termíno-
vě kolidovala s hasičskými hody
v Blažovicích, proto jsme byli zastoupe-
ni pouze starostou jednoty Karlem
Štěpánkem. Akce byla zahájena mší

svatou a stužkováním štafetového kolí-
ku se soškou Panny Marie. Následovalo
setkání účastníků při občerstvení
a sportovně zábavná část setkání. Byly
k dispozici prostory Orlovny, hřiště ve
šlapanickém parku a farní hřiště.
Program připravila pořádající Jednota
Orel Šlapanice. Snad jednou uspořádá-
me Mariánskou štafetu i v Blažovicích.

Župní jarní kuželkářský turnaj
pořádaný 22. 5. v Telnici se opět neobe-
šel bez našich reprezentantů – členů ro-
diny Dvořákovy. Rodiče Jiří a Alena, sy-
nové Pavel, Vojtěch a Dominik, vyhráli
a postoupili na ústřední turnaj, který
se uskutečnil 12. 6. v Blansku. Také
zde skončili na prvním místě.

Na akci Blažovický triatlon se naše
jednota podílela jako součást pořadatel-
ské služby při registraci závodníků, mě-
ření průběhu závodů, tabulkovém vy-
hodnocení a tisku diplomů pro vítěze.
Deštivé počasí dvakrát opakujícím se li-
jákem prověřilo naši připravenost na or-
ganizaci této akce. Děkuji všem z orel-
ské pořadatelské účasti - Poštulkovým
i mladým členkám a členům Orla.  

Akce ve stolním tenise Propinkejte
se na Velehrad se zúčastnili za Bla žo -
vi ce Jiří, Vojtěch a Dominik Dvořákovi.
Protože na stolní tenis jim nezbývá dost
času, z kvalifikace nepostoupili, ale
svou účastí tuto akci pořádanou Ka -
tolickým týdeníkem a Orlem podpořili.

Tradiční je i Orelská župní pouť do
Křtin s následným programem na
Župním orelském tábořišti v Bukovině.
Letos naše Jednota převzala na sebe
úkol vést sportovní odpoledne v Bu -
kovině. Akce se uskutečnila poslední
květnovou neděli. Dopolednímu slavení
eucharistie ve Křtinách předsedal eme-

ritní arcibiskup trnavský Ján Sokol. Pak
jsme se přesunuli do Bukoviny. Tam
jsme měli připraveno asi 10 stanovišť
s různými úkoly a soutěžemi pro malé
i větší děti. Zradilo nás počasí. Velmi in-
tenzivní liják těsně po poledni rozehnal
většinu rodin s dětmi domů. Naštěstí si
ti zbylí nejmenší mohli zasoutěžit v kry-
tých sálech budovy tábořiště. Odpo ledne
mezi nás do Bukoviny přijel arcibiskup
Sokol a náš duchovní rádce P. Prnka
a společně jsme prosili za požehnání pro
Orla, pro členy Orla, pro české rodiny
a vlast. Jako starosta Jednoty tímto ještě
jednou srdečně děkuji kolektivu našich
mladých členů a rodin za obětavou pří-
pravu účasti Orla  Blažovice na po řádání
sportovního odpoledne (Mirce Bočkové,
Klá ře a Anežce Dvo řákovým, Anně
Říčánkové, Lucii Paulí kové, rodinám
Poštulkovým a Bárt kovým).   

Závěrem se ještě vracím k Orel -
skému hřišti a jeho využívání. Hodně
nás trápí ničení inventáře sportovního
areálu za okály (jak orelské, tak i obec-
ní části) a zneužívání plochy hřišť
k venčení psů. Oplocená hřiště i volné
travnaté plochy jsou přece soukromé
pozemky, kde si nemohu dělat, co chci.

Prosíme tedy majitele psů, aby
své mazlíčky nevenčili na Orelském
hřišti a jeho okolí. Vždyť si tam chodí
hrát rodiny s dětmi. Stejně prosíme do-
spívající chlapce, aby neničili zařízení
hřiště.  Děkujeme za nápravu stavu. 

Naopak máme radost ze sportovního
využívání hřiště naší mládeží a srdečně
zveme sportovně naladěné spoluobčany
– mládež i ty starší - k rekreačnímu
sportování.

Za Jednotu Orel K. Štěpánek
a A. Dvořáková

Zpráva o činnosti Jednoty Orel Blažovice

inzerce
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Podáváme veřejnosti stručné hodnocení sezony
2009/2010 bez posledního kola dospělých a dorostu,
které bylo odehráno 20. 6. 2010 tj. po uzávěrce tohoto
čísla zpravodaje.

Přípravka a žáci své soutěže ukončili s tímto výsledkem:

U přípravek není postavení v tabulce rozhodující, jde o to,
aby chlapci získali správné fotbalové návyky a vytvořili si
vztah ke sportu. Bohužel OFS Brno-venkov snížením počtu
účastníků a rozdělením do skupin udělal soutěž nezajíma-
vou, neboť chlapci opakovaně hrají se soupeři, jejichž vý-
konnost je od prvního kola jasná, bez šance porvat se
o umístění se sobě vyrovnanými soupeři.

Žáci zatím okupují 1. místo, ale Újezd dohrává ještě dvě
utkání, a pokud nezaváhá, odsune naše družstvo na místo
druhé. Přesto je možné s povděkem konstatovat, že naše
péče o mládež se vyplácí, neboť v posledních letech naši žáci
pravidelně atakují čelní místa ve své soutěži.

Dorost zakončí svoji soutěž domácím utkáním s jistým ví-
tězem Okresního přeboru s družstvem Oslavany. Byť bude
pravděpodobně tento soupeř nad jejich síly, bude dosažené
nejhůře 7. místo výrazným zlepšením proti loňsku, kdy se
dorostenci taktak v OP zachránili.

Jen je třeba, aby o fotbal neztráceli zájem a postupně pře-
cházeli do družstev dospělých, bojovali o své místo v sesta-
vě a později určitě dokáží současné hráče nahradit.

Už jsme si naštěstí zvykli, že naši muži „B“ v posledních
letech neuzavírají tabulku, což nehrozí ani letos. Přesto
jsme po podzimních úspěšných výsledcích očekávali od na-
šeho záložního mužstva lepší umístění, ale jarní část byla
bohužel výsledkově slabá. Poslední utkání doma s celkem
Kobylnic bojujícím o šanci postoupit asi na tomto hodnocení
nic nezmění.

Družstvo „A“ mužů se během jara zlepšovalo, až dosáhlo
na současné pěkné 5. místo, když dokázalo v krásném do-
mácím zápase porazit i lídra soutěže Podolí 4:3 a to ještě
spoustu šancí neproměnilo. Zbývá sehrát na domácím hřišti
derby se Sokolem Prace a věříme, že naši hráči nezaváhají
a potvrdí současné solidní postavení, které by mělo být od-
razovým můstkem pro znovuobnovení snahy o návrat do
Okresního přeboru. Blažovice jako obec, příznivci i fotbalo-
ví funkcionáři pečující o sportovní areál a samozřejmě i hráči
by si vyšší soutěž zasloužili. Pokračování na str. 8

Tabulka sout že P ípravky - 2009 / 2010  

1 Újezd 20 17 2 1 110   : 22 53
2 Šlapanice 20 16 1 3 93   : 24 49
3 Tvarožná 20 11 1 8 80   : 55 34
4 Pozo ice 20 9 2 9 75   : 36 29
5 BLAŽOVICE 20 3 1 16 49  : 85 10
6 Horákov 20 0 1 19 7   : 192 1

Tabulka sout že  OP dorost  -  2009 / 2010  

1 Oslavany 24 20 2 2 108   : 29 62
2 O echov 24 17 5 2 64   : 21 56
3 Moutnice 25 15 2 8 66   : 52 47
4 Šlapanice 24 14 3 7 50   : 31 45
5 Vev. Bítýška 25 13 4 8 53   : 40 43
6 BLAŽOVICE 25 11 5 9 51  : 44 38
7 Rosice 25 11 4 10 46   : 34 37
8 Mod ice 24 10 4 10 47   : 40 34
9 Vojkovice 24 10 4 10 55   : 51 34
10 Kupa ovice 25 8 2 15 44   : 57 26
11 Dolní Kounice 25 7 4 14 35   : 56 25
12 Blu ina 25 7 2 16 42   : 66 23
13 Dolní Lou ky 25 7 1 17 38   : 83 22
14 í any 24 1 0 23 10   : 105 3

Tabulka sout že IV.t . skA  muži B - 2009 / 2010

1 Šlapanice "C" 23 17 2 4 74   : 22 53
2 Kobylnice 22 14 4 4 76   : 31 46
3 Pozo ice "A" 21 13 4 4 61   : 31 43
4 Babice n/Sv. "B" 21 12 4 5 45   : 26 40
5 P ísnotice 22 13 0 9 53   : 42 39
6 Žat any 22 11 1 10 38   : 43 34
7 Újezd  "B" 21 10 2 9 39   : 35 32
8 Podolí "B" 22 10 2 10 39   : 39 32
9 Blu ina "B" 22 8 3 11 54   : 60 27
10 BLAŽOVICE "B" 23 6 3 14 38  : 67 21
11 Pozo ice "B" 23 6 2 15 24   : 39 20
12 Vin. Šumice "B" 23 5 2 16 38   : 76 17
13 T šany "B" 23 4 1 18 26   : 94 13

Tabulka sout že III.t . sk.A  muži A - 2009 / 2010

1 Podolí "A" 25 19 4 2 118   : 26 61
2 Vojkovice "B" 25 15 6 4 87   : 42 51
3 Opatovice 25 15 4 6 62   : 40 49
4 T šany "A" 25 15 1 9 52   : 42 46
5 BLAŽOVICE 25 13 3 9 62  : 48 42
6 Blu ina 25 13 1 11 68   : 55 40
7 Rajhrad "B" 25 13 0 12 65   : 47 39
8 Tvarožná 25 12 3 10 43   : 49 39
9 Žab ice 25 11 2 12 47   : 54 35
10 Moutnice "B" 25 8 3 14 44   : 75 27
11 Vin. Šumice 25 7 3 15 44   : 63 24
12 Prace 25 5 6 14 33   : 66 21
13 Židlochovice 25 4 4 17 44   : 103 16
14 M nín "B" 25 3 4 18 33   : 92 13

Tabulka  sout že III.t .skA - žáci 2009 / 2010 

1 BLAŽOVICE 20 16 0 4 75  : 32 48
2 Újezd 18 14 1 3 93   : 12 43
3 Babice n/Sv. 19 12 0 7 63   : 35 36
4 M nín 19 11 2 6 90   : 33 35
5 Ochoz 20 11 1 8 50   : 33 34
6 Podolí 18 10 2 6 53   : 26 32
7 Blu ina 18 10 0 8 53   : 44 30
8 Horákov 19 6 1 12 46   : 64 19
9 Kobylnice 19 3 3 13 27   : 70 12
10 Pozo ice 18 3 2 13 20   : 109 11
11 Vin. Šumice 20 2 0 18 3   : 115 6

Fotbalisté TJ Blažovice před posledním kolem sezony 2009/2010

Přípravka - naše fotbalové naděje Foto: Libor Daněk



Slavnostní průvod stárků obcí o blažovické pouti Foto: Marta Zelinková
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Fotbalisté TJ Blažovice...
Dokončení ze str. 7.

A na závěr dvě poznámky i o naší
nesportovní činnosti.

Ve spolupráci a s podporou Obce
Blažovice jsme prodloužili vodovodní
přípojku až pod hřiště, neboť voda je
alfa a omega kvality naší krásné trav-
naté hrací plochy. Zprovoznili jsme
díky firmám p. Kalianka a Brtníka au-
tomatické doplňování vodní nádrže
a naplno můžeme využívat programo-
vého řízení zavlažování hrací plochy.

Další naší velkou akcí je účast na
turnaji ve Španělsku v Blanés nedale-
ko Barcelony. Hrát bude přípravka
a žáci. Pro letošní rok jsme možnost
zúčastnit se nabídli i rodičům a příz -
nivcům. Jejich velký zájem nás posta-
vil před úkol zorganizovat pobyt pro 78
účastníků. Věříme, že jsme mimořád-
ně náročnou a svým rozsahem nebýva-
lou akci připravili úspěšně a v pátek
2. 7. 2010 naše výprava odjede, aby se
spokojená a ve zdraví v neděli
11. 7. 2010 vrátila.

Za TJ Blažovice zpracoval:
Ing. Pivoda Miroslav

Každá zelená rostlina potřebuje ke
svému životu určité podmínky, které
zaručují její zdárný růst a případný uži-
tek. Chybí-li některá z podmínek,
rostlina živoří, případně odumírá.

Co je tedy důležité k životu rostlin?
Je to vzduch, světlo a teplo (ty získává
především ze slunečního záření), dále
pak voda a v ní rozpuštěné minerální
látky, které přijímá kořeny z půdy.
Přirozeným prostředím suchozem-
ských rostlin je půda, a to její nejdůle-
žitější část ornice. V ní žijí půdní mi-
kroorganismy, z velké části jsou to
půdní bakterie. Z nich některé žijí
přímo na kořenech vikvovitých rostlin
a zpracovávají vzdušný dusík na dusí-
katé sloučeniny. Jejich hostiteli jsou
např. fazole, hrách, bob, vikev sója atd.
Proto tyto rostliny zapravené do půdy
jsou zdrojem dusíkatých látek. V půdě
žijí i další mikroorganismy, které svojí
činností rozkládají odumřelá těla
rostlin i živočichů na jednodušší látky.
Probíhá tak humifikace, při které vzni-
ká humus. Největší humifikace probíhá
ve vrchní části půdy, které říkáme or-
nice. Bývá tmavá a odehrávají se v ní

podivuhodné přírodní procesy. Její
tmavá, někdy až černá barva je způso-
bena množstvím humusu. Množství
humusu záleží na hnojení, množství
srážek a na mateční hornině.

Humus ovlivňuje úrodnost půdy,
dovede dobře vázat vodu i živiny,
zajišťuje hospodaření s minerál-
ními látkami, umocňuje exis-
tenci půdních bakterií.
Účastníky zúrodňovacího proce-
su půdy jsou i žížaly. Zdá se to nemož-
né, ale svou činností přemísťují půdu
ze spodních vrstev, provzdušují ji
a zároveň ji hnojí. Jejich
přítomnost nám doka-
zují krtince našich
„dobrých známých“
krtků.

Abychom půdu udr-
želi v dobré úrodnosti,
je potřeba dodávat orga-
nické i minerální látky
jako náhradu za odebrané
předešlými úrodami. Základem orga-
nického hnojení je chlévský hnůj,
který bohužel v dnešní době každý
nemá. V obchodech dostaneme koupit

granulovaný kravský nebo slepičí hnůj,
popřípadě mletou rohovinu. Jako ná-
hradu můžeme použít zelené hnojení.
Získáme je nejsnadněji tak, že po skliz-
ni koncem léta zasejeme na vyklizené
záhony semena rostlin, které rychle

vyklíčí a vytvoří množství zelené
hmoty, již zapravíme do půdy
jako organickou hmotu, která se

rozkládá a tvoří základ zmíněné-
ho humusu. Nejčastěji se použí-

vají hořčice, svazenka apod.
Výborným hnojivem je

také zkompostovaný
odpad ze zahrady jako
je posečená tráva,
opadané listí, případ-
ně jehličí. Ideální je,
pokud podobný ma-
teriál kompostujeme
s hnojem od králíků
nebo slepičím tru-
sem. Problém bývá s
plevely, které mají

již semena. Ta domá-
cí komposty značně

zaplevelují, takže hnojíme, ale součas-
ně i zvyšujeme zaplevelenost.
Přehazováním kompost provzdušňuje-
me a urychlujeme rozklad zbytků.

Co také zajímá zahrádkáře

Pokračování na str. 9



BLA�OVICKÝ ZPRAVODAJ3/2010 9

NOVOSTAVBY V BLAŽOVICÍCH

Klientské centrum
tel.:  607 553 994, 549 128 193
vithova@moravostav.cz

www.domy-blazovice.cz
Informujte se, sjednejte si schůzku

Cena: 3 990 000 Kč
užitná plocha 155 m2 (4+kk, garáž), pozemek 358 m2, 
oplocení domu a venkovní úpravy pozemku v ceně 

 domy jsou součástí obce (žádný satelit)
 klidná lokalita, občanská vybavenost
 dokončené hrubé stavby
 možnost koupě v různé fázi výstavby
 plánované dokončení: prosinec 2010
 pozemky pro individuální výstavbu

ZÍSKEJTE NAVÍC50 000 KčSTÁTNÍ DOTACI

Developerský projekt Moravostav Brno

ZZÍZÍSKEJTE NAVÍC50 000 Kč

ENERGETICKY

ÚSPORNÉ
DOMY
třída A, tepelné 

čerpadlo

inzerce

Instalatérské práce:
nové rozvody vodovodů a kanalizace
rekonstrukce koupelen a bytových jader
oprava a výměna zařizovacích předmětů
kompletní rozvody v rodinných domech
opravy vodovodů a kanalizace
a další instalatérské práce

Plynařské práce:
prodej a montáž plynových kotlů
výměny, opravy a prodej spotřebičů
kompletní rozvody plynu a jiné plynařské práce

Topenářské práce:
opravy topenářského zařízení
instalace kotlů, topných těles
instalace podlahového topení
instalace radiátorového topení
topenářský servis a další služby

Požadavky uvádějte na adresu:

Milan Kalianko
Blažovice, Okružní 334, 664 08

mob.: 606 944 991, tel./fax: 544 243 070
E-mail: milan.kalianko@seznam.cz

www.topeni-voda-plyn-brno.cz

VODA-TOPENÍ-PLYN
OPRAVY-ÚDRŽBA-SERVISKompost umisťujeme ve stínu a udr-

žujeme ve vlhkém stavu.
Z minerálních látek rostliny potře-

bují především dusík, draslík, fosfor
a vápník. Všechny tyto prvky sice jsou
v organických hnojivech zastoupeny,
ale zdaleka ne v takovém množství,
jaké rostliny vyžadují. V obchodech se
zahrádkářskými potřebami je mnoho
druhů hnojiv tekutých, práškových,
granulovaných, v různých tyčinkách a
tabletách, takže je dobré se poradit.
V tomto směru jsou samostatnou kapi-
tolou rostliny okrasné a rostliny pěsto-
vané v nádobách. Mají svoje zvláštní
nároky na půdu, výživu i péči.
Zkušenosti ukazují, že se vyplatí kou-
pit již připravenou zeminu a také spe-
ciální hnojivo. Zvláště je dobré nezapo-
mínat na pravidelné přihnojování.

O některých těchto problémech
jsme diskutovali na výroční členské
schůzi zahrádkářů. Protože šlo o deba-
tu zajímavou, domníváme se, že je
vhodné ji připomenout i nečlenům,
kteří mají zájem o zahrádkaření.

Radmila Tužínová 

Dokončení ze str. 8
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Vznik kapely Metal Kozelce se da-
tuje zhruba ke konci září roku 2007.
Tehdy se sešli tři hudebníci z Blažovic,
z nichž dva do té doby hráli
v Blažovické kapele Magma (Jakub
Daněk a David Lob) a třetí (Radek
Paulík), v pratecké taneční kapele
Chameleon. Příčinou vzniku nového
hudebního tělesa byla touha těchto tří
hrát rychlejší, svižnější a melodičtější
muziku, než může nabídnout repertoár
tanečních kapel. V návaznosti na styl
muziky, který jsme začali hrát, jsme
pojmenovali nově vzniklou kapelu
Metal Kozelce, což by mělo vyjadřovat
určité ambice hrát melodický metal,
ovšem s prvky jistého nadhledu a se
snahou ozvláštnit tento hudební styl ji-
nými žánry, jako třeba reggae, rock,
crossover. Po prvních pár zkouškách,
kdy jsme se ujistili, že nás tahle muzi-
ka baví, jsme přibrali do kapely ještě
Pavla Plevu na post druhé kytary.
Během našeho působení se nakrátko
v kapele objevily i dvě dívky (Martina
Švehlová klávesy a Kristýna Šin de -
lářová zpěv). V nedávné době se však
naše počty opět zredukovaly a nyní
hrajeme v této sestavě: basskytara,
zpěv - Jakub Daněk, sólová kytara -

Da vid Lob, doprovodná kytara, zpěv -
Pavel Pleva a bicí nástroje - Radek
Paulík. První oficiální koncert proběhl
29. března 2008 v Kloboučkách a od té
doby jsme absolvovali kolem třiceti
 vystoupení po různých klubech, zába-
vách i menších festivalech. Za spoustu
příležitostí k vystupování musíme po-
děkovat blažovické kapele Zylwar,
které jsme byli častokrát hosty na je-
jich koncertech. V současné době jsme
i my čas od času pořadateli rockových
zábav, odehrávajících se především

v Kulturním domě v Blažovicích.
V našem repertoáru najdete známé
songy heavy - metalových legend,
např. Helloween, Gamma Ray, přepra-
cované písně (tzv. cower verze)
 interpretů českých, např. Waldemara
Matušky, ale také naše vlastní skladby.
Více se o nás a chystaných vystoupe-
ních dozvíte na internetových strán-
kách www.bandzone.cz/metalkozelce,
nebo na našich oficiálních stránkách
www.metalkozelce.wz.cz. Na obou
z těchto serverů si můžete též po-
slechnout něco málo z naší produkce
i zhlédnout pár videí z koncertů. Přeji
všem vyznavačům melodické muziky,
aby se jim ta naše líbila a chodili na
naše vystoupení rádi a v hojném počtu.
Za kapelu Metal Kozelce, s pozdravem
„Metu Zdar“. Radek Paulík
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Blažovické kapely
METAL KOZELCE

WooDoo

7. 8. 2010 v 16 hod.
AREÁL HÁJENKY V BLAŽOVICÍCH, VLEZ 50 KČ
prvních 50 příchozích CD zdarma

Kaindl-nářadí.cz • František Kubínek • Lenka Svěráková – KD Blažovice • Luděk Štark • spolek myslivců

* * *
Kapela Metal Kozelce uzavírá seriál

„Blažovické kapely“. Je až s podivem,
kolik kapel a skupin v Blažovicích
hrálo a hraje. Okrajově jsme se zmíni-
li i o dalších kapelách, např. Magma
nebo Pastýřská kapela hrající na origi-
nální hudební nástroje. A nejsou tu jen
kapely, ale i jednotliví muzikanti hrají-
cí v jiných kapelách, např. v Sivické
kapele. Do budoucna se tedy rýsuje
další pokračování Blažovických kapel.

Redakce


